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P R O T O K Ó Ł  Nr VI/2014 
z obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawsk ie 

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 24 czerwca 2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 14:20. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 12:00 otworzył XLVIII Sesję Rady Gminy. Po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecny: Michał Szwechowicz, Marcin Bojarski. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Kierownik Referatu Oświaty Anna Lenckowska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół  prowadzonych na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Od 
bierności do aktywności”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Województwem Warmińsko - Mazurskim 
zadania pod nazwą  „Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 538 w miejscowości Tylice”. 

12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zgłosił dodatkowy punkt do porządku obrad jako 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Województwem Warmińsko - Mazurskim zadania 
pod nazwą  „Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 538 w miejscowości Tylice”.  

Pozostałe punkty ulegają przesunięciu. 

Innych zmian nie zgłoszono. 
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W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radną Halinę Sieńską.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji. 
Sekretarz obrad XLVII Sesji radny Andrzej Pieńczewski oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLVII Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności oraz podległego Urzędu za okres od 29 maja 
do 24 czerwca 2014 r. 
29.05.2014  
- Podpisał umowę z Tylickim Stowarzyszeniem Rozwoju na dzierżawę nieruchomości zabudowanej 
budynkiem szkoły. 
- Sekretarz reprezentowała Wójta podczas XIV Gminnych Spotkań Samorządowych 
zorganizowanych przez Szkołę Podstawową im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach. 
- Uczestniczył w XI Gali Przedsiębiorczości Powiatu Nowomiejskiego. 
31.05.2014  
- Uczestniczył w obchodach Dni Rodziny w Bratianie. 
1.06.2014 
- Uczestniczył w obchodach Dni Rodziny i Dnia Dziecka w Pacółtowie. 
02.06.2014 
- Przewodniczył pracom komisji konkursowej w sprawie naboru na stanowisko podinspektora               
ds. rozwoju lokalnego.  
03.06.2014 
- Spotkał się z przedstawicielami firmy Vulcan w sprawach dotyczących oświaty. 
- Uczestniczył w przekazaniu placu budowy ulicy Osiedlowej w Bratianie. 
- Spotkał się z Radą Sołecką i przedstawicielami organizacji społecznych Lekart w sprawie 
organizacji tegorocznych dożynek. 
04.06.2014 
- Podpisał umowę oraz przekazał wykonawcy plac budowy inwestycji pn. „Budowa ulicy Nawra 
Ustronie wraz z budową kanalizacji deszczowej i sanitarnej”. 
- Przekazał plac budowy inwestycji pn. „Przebudowa i remont zabytkowej świetlicy w Nawrze”.  
05.06.2014 
- Zawarł pozostałe dwa akty notarialne dotyczące nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zajętych na 
ulicę Cichą w Bratianie. Dzięki temu jeszcze w tym roku na tej ulicy zostanie wybudowane 
oświetlenie.  
06.06.2014  
- Uczestniczył w ceremonii otwarcia VIII Gminnej Olimpiady "Zerówkowiczów" zorganizowanej przez 
Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
07.06.2014  
- Wziął udział w obchodach Dni Rodziny w Nawrze. 
08.06.2014 
- Uczestniczył w Powiatowym Święcie Ludowym zorganizowanym w Ostaszewie. 
09.06.2014  
- Zawarł akty notarialne na sprzedaż dwóch działek budowlanych w miejscowości Tylice. 
10.06.2014  
- Pani Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta uczestniczyła w konferencji "Podręczniki                          
i materiały edukacyjne - zmiany planowane od roku szkolnego 2014-2015”. 
- Pan Wójt pogratulował mieszkance Tylic z okazji Jubileuszu 90-tych urodzin.  
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11.06.2014  
- Spotkał się z Wicestarostą Powiatu Nowomiejskiego oraz Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w 
celu omówienia kwestii związanych z utrzymaniem czystości i porządku na przystankach 
autobusowych i chodnikach zlokalizowanych przy drogach powiatowych. 
- Spotkał się z Dyrektorem Energa Operator w sprawie omówienia zasad współpracy oraz w 
sprawach dotyczących budowy oświetlenia ulicznego w Gwiździnach, Mszanowie i Bratianie.  
- Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami firmy Polskie Parki Wiatrowe. 
12.06.2014  
- Pani Sekretarz w imieniu Wójta uczestniczyła w konsultacjach adresowanych do wszystkich 
jednostek samorządu terytorialnego pn. Plan cyfrowy 2025  dla Warmii i Mazur. Podczas spotkania 
przedstawiono propozycje partycypacji samorządów w projekcie informatyzacji województwa. 
Konsultowano zapisy listu intencyjnego, porozumienia oraz uchwał. Zaproponowano zastosowanie 
ulg podatkowych i obniżenie stawek za zajęcie pasa ruchu drogowego, by zachęcić przedsiębiorców 
do inwestowania w infrastrukturę „ostatniej mili”. To dzięki niej mieszkańcy będą mogli korzystać             
z sieci szerokopasmowego Internetu. Inwestycja będzie realizowana w ramach Programu 
Operacyjnego Polski Wschodniej. Projekty uchwał w tej sprawie zostaną przedstawione Państwu 
Radnym na wrześniowej sesji. 
13.06.2014  
- Spotkał się ze współwłaścicielem Kliniki Medicus z Mszanowa w celu zainteresowania nabyciem od 
Gminy nieruchomości.  
14.06.2014  
- Uczestniczyłem w obchodach Dni Rodziny w Chroślu. 
17.06.2014  
- Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami inwestora, podwykonawcy i inspektora nadzoru            
w sprawie trwałego usunięcia usterek i nieprawidłowości dotyczących funkcjonowania pomp ciepła      
w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
18.06.2014 
- Wziął udział w spotkaniu z mieszkańcami Bratiana w sprawie drogi dojazdowej do ich posesji. 

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
Stan realizacji inwestycji przedstawia się następująco: 

- Na drodze Bratian - Kaczek aktualnie wykonywane są krawężniki, chodniki i zjazdy na działki 
prywatne; 

- W Pacółtowie rozpoczęto budowę wodociągu w „Parowie”, natomiast od poniedziałku rozpoczyna 
się układanie sieci kanalizacyjnej w okolicy piekarni; 

- Na ulicy Osiedlowej i Ogrodowej w Bratianie trwają prace związane z budową kanalizacji 
deszczowej, a od 1 lipca mają rozpocząć się prace związane z utwardzeniem jezdni i ułożeniem 
kostki betonowej.  

- Budowa drogi Nawra - Ustronie wraz z budową kanalizacji deszczowej i sanitarnej rozpocznie się 
po 1 lipca.  

- W bieżącym tygodniu rozpoczną się prace związane z budową drogi dojazdowej do boiska w 
Radomnie.  

- Rozpoczęcie prac związanych z budową 380-cio metrowego odcinka drogi w Tylicach, od 
skrzyżowania z drogą wojewódzką do byłego Kółka Rolniczego zaplanowano na połowę lipca. 

- W dniu dzisiejszym złożono wniosek o pozwolenie na budowę drogi w Tylicach na odcinku od 
kościoła do skrzyżowania z drogą wojewódzką. Na początku lipca zostanie wyłoniony wykonawca tej 
inwestycji.  

- Zakończono budowę drogi betonowej do świetlicy w Chroślu. Obecnie trwają prace dotyczące 
odbioru inwestycji.  

- Trwa budowa boiska w Radomnie. Dotychczas ułożono rurociąg w celu zamknięcia rowu 
melioracyjnego, wykonano prace związane z niwelacją terenu, zamontowano słupki ogrodzeniowe. W 
chwili obecnej trwa montaż betonowych elementów trybuny. 
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- Trwają prace dotyczące budowy oświetlenia drogowego na ulicy Górnej w Bratianie. Następnie 
oświetlenie będzie budowane na ul. Piaskowej i Polnej w Mszanowie oraz na ul. Cichej w Bratianie. 
Ostateczny termin zakończenia inwestycji zaplanowano na połowę sierpnia.  

- Ogłoszono przetarg na modernizację chodnika w Tylicach przy drodze wojewódzkiej.   
- Na początek lipca zaplanowano rozpoczęcie budowy wiaty ze ścieżką edukacyjną                           

w Jamielniku,  
- Trwają prace związane z opracowaniem dokumentacji technicznej i uzyskaniem stosownych 

uzgodnień i pozwoleń na budowę drogi w Skarlinie, w kierunku Śluzki i kierunku Podlaszewa. 
- Rozpoczęto prace dotyczące budowy ogrodzenia i bram wjazdowych od strony frontowej 

budynku świetlicy w Lekartach. 
- Przekazano wykonawcy plac budowy świetlicy w Nawrze. 
- Trwa przegląd placów zabaw. Zlecono naprawy w Radomnie, Tylicach i Lekartach. Zakres 

remontów na pozostałych placach zabaw będzie uzależniony od posiadanych środków.   
- W Bratianie, Jamielniku i Gwiździnach trwają prace związane z budową regionalnej sieci 

szerokopasmowego internetu powstającej w ramach projektu pn. „Sieć Szerokopasmowa Polski 
Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”.  

 
W okresie od 28.05.2014 r. do 23.06.2014 wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykonano profilowanie równiarką samojezdną drogi Bratian-Chrośle, ul. Górnej i innych dróg 
gruntowych w Bratianie, 
- wdrożono zalecenia pokontrolne z przeglądu dróg gminnych w zakresie prawidłowości zastosowania 
i utrzymania znaków drogowych, 
- udrożniono rowy, studzienki, przepusty drogowe w Radomnie i Nawrze, 
- zdemontowano piaskownice z placów zabaw, 
- wyczyszczono chodniki i spryskano je środkiem niszczącym chwasty, 
- wykoszono pobocza dróg, place zieleni, place zabaw i teren przystani kajakowej, 
- oczyszczono z kamieni pobocza dróg, 
- wykonano prace porządkowe przy świetlicy w Pacółtowie i w Krainie Brata Jana. 

 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec maja br. było 635 zarejestrowanych 

osób bezrobotnych, czyli o 63 osoby mniej niż według stanu na koniec kwietnia br. 
 

Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- Przebudowę i remont zabytkowej świetlicy wiejskiej w Nawrze, 
- Budowę boiska sportowego w Radomnie, 
- Budowę linii kablowych oświetlenia drogowego, 
- Budowę wiaty i ścieżki edukacyjnej w Jamielniku, 
- Świadczenie usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym na potrzeby Urzędu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na „Budowę drogi gminnej - ulica 
Nawra Ustronie wraz z budową kanalizacji deszczowej i sanitarnej. 

Otrzymaliśmy informację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, iż projekt dotyczący 
zakupu samochodu strażackiego dla OSP w Bratianie został zakwalifikowany do realizacji. 

Otrzymaliśmy informację z Zarządu Dróg Powiatowych, że wniosek w sprawie wymiany                           
i przesunięcia słupa energetycznego ustawionego na skrzyżowaniu dróg powiatowych w Nowym 
Dworze Bratiańskim został przekazany do Energa Operator S.A., Rejonu Dystrybucji w Brodnicy. 

Złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Olsztynie  o dofinansowanie zadania  „Zakup wyposażenia osobistego strażaka dla OSP z terenu 
gminy Nowe Miasto Lubawskie ”. Całkowita planowana wartość zadania 12.300zł, w  tym 
dofinansowanie 8.487,00 zł,  Fundusz sołecki Sołectwo Jamielnik 2.100,00 zł,  pozostałe środki 
Gminy 1.713.00 zł.   

Otrzymaliśmy pozytywną odpowiedź od Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego wniosek                 
w sprawie obniżenia stawki za ścieki. Burmistrz poinformował, iż rozwiązaniem skutkującym 
zrównaniem cen między gminami jest doprowadzenie do sytuacji, w której cała infrastruktura 
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kanalizacyjna w obrębie aglomeracji będzie się znajdowała we władaniu jednej spółki. Zatem po 
uzyskaniu zgody Państwa Radnych, wystąpimy do Pana Burmistrza z pismem w sprawie gotowości 
do przekazania sieci kanalizacyjnej w administrowanie Miejskiemu Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Komunalnej. 

W miesiącu czerwcu dokonano korekt deklaracji VAT za 2013 rok w zakresie odliczeń podatku 
VAT związanego m.in. z budową sieci kanalizacji sanitarnej w Bratianie. Wnioskowana kwota do 
zwrotu wynosi ponad 1 mln zł. 

Kontrolerzy z Urzędu Wojewódzkiego przeprowadzili ocenę prawidłowości wykonywania przez 
Gminę w 2013 r. zadań zleconych z zakresu administracji rządowej w obszarze wydawania zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem 
sprzedaży.  

Zarządzenia wydane w okresie od 28 maja do 24 czerwca 2014r.: 
- 28.05.2014r. w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji środków pieniężnych w kasie Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
- 29.05.2014r.: 

- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 141/10 
obręb Tylice) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 141/11 
obręb Tylice) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r., 
- 2.06.2014r.  

- w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2014 roku zadania publicznego w zakresie 
wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, 

- w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 

- w sprawie uchylenia Instrukcji gospodarki kasowej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
5.06.2014r.: 

- w sprawie zmiany „Wykazu zbiorów danych osobowych wraz ze wskazaniem programów 
zastosowanych do przetwarzania tych danych”  oraz „Instrukcji zarządzania systemem 
informatycznym służącym do przetwarzania danych osobowych”, 

- w sprawie instrukcji ewidencji i kontroli druków ścisłego zarachowania stosowanych w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 11.06.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r., 
- 23.06.2014r.: 

- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej  dla nauczyciela ubiegającego  się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 

- w sprawie powołania Komisji Zdrowotnej, 
- w sprawie wskazania szkoły, w której będzie naliczany odpis na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych na każdego nauczyciela i pracownika administracji i obsługi będącego emerytem lub 
rencistą zlikwidowanej Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
 

Ad 6 
Zapytania i wnioski.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że po Sesji odbędzie się wspólne posiedzenie Komisji na temat 
propozycji Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie przystąpienia Gminy do projektu budowy Internetu 
szerokopasmowego oraz stanowisko Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego w sprawie ceny 
za ścieki odprowadzane do oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście Lubawskim.   
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 Ponadto Pan Przewodniczący wnioskował, aby wzorem ostatniego spotkania z miejscowymi 
radnymi i sołtysem w Bratianie w sprawie przekazania wykonawcy budowy drogi oraz oświetlenia, 
takie spotkania odbywały się z projektantem na etapie projektowania inwestycji dla umożliwienia 
zgłaszania wniosków i przedyskutowania z projektantem.  
 
Radna Barbara Grzywacz wnioskowała o poprawienie widoczności miejsc parkingowych na parkingu 
przy Urzędzie Gminy, co poprawi precyzyjność parkowania i zwiększy liczbę miejsc. Dzisiaj zdarzyło 
się, że samochód został zaparkowany na wyjeździe, co powinno skutkować interwencją policji. 
 W związku z planowanym od 1 lipca remontem pierwszego pomieszczenia w bibliotece w 
Jamielniku, radna Barbara Grzywacz apelowała o wyasygnowanie pieniędzy na drugie 
pomieszczenie. Zdaje sobie sprawę, że sytuacja jest trudna, że nie ma pieniędzy, ale jak łączyliśmy 
bibliotekę gminną z Gminnym Centrum Kultury były zapewnienia, że formy dofinansowania na 
kapitalne remonty będą podobne, ale niestety nie potwierdziło się, bo są inne. Radna poinformowała, 
że udokumentowała na zdjęciach jak wygląda wnętrze biblioteki w tej chwili. Biblioteka prowadzi 
ożywioną działalność, organizowane są różne spotkania i przyjeżdżają ludzie z innych powiatów i 
przyglądają się naszej bibliotece. Pani bibliotekarka tłumaczy, że biblioteka jest przed remontem. 
Jeżeli będzie to tylko 1 pomieszczenie, to drugie należy zasłonić kotarą. Tak nie powinno pozostać. 
To daje bardzo zły obraz o Gminie. Pani radna prosiła o znalezienie jeszcze kwoty 4000 zł na 
pomalowanie drugiego pomieszczenia. Tam potrzebny jest kapitalny remont, bo zarywa się podłoga. 
Uważa, że odświeżyć trzeba, bo wygląda okropnie. Być może kiedyś będzie odpowiedni program 
umożliwiający złożenie wniosku.  
 
Radny Stefan Ławicki, w imieniu mieszkańców ul. Polnej prosił o gruntowną naprawę ulicy jeszcze w 
tym roku. Zwykłe równanie daje rezultat tylko na 2 dni. Później jest taka sama tarka, a ile to kosztuje. 
Sam sprawdził ten stan.  
Poza tym radny, w imieniu mieszkańców ul. Zatorze prosił o postawienie lustra przy wyjeździe z tej 
ulicy na drogę krajową dlatego, że nie ma widoczności. 
 
Radna Mirosława Granica - w ramach oszczędności oświetlenie ulicznie miało być włączone do 
23:00, a świeci się znacznie dłużej w Jamielniku, w innych miejscowościach pewno też.  
Pani radna wnioskowała także o bardziej szczegółowe informacje na temat konkursu na 
podinspektora ds. rozwoju gminy oraz w sprawie zainteresowania kupca nieruchomością, o czym 
mówił Pan Wójt w sprawozdaniu.  
 
Radna Bożena Hoppe zapytała czyim obowiązkiem jest wykoszenie chwastów wzdłuż drogi na 
cmentarz w Gwiździnach.  
Pani radna wnioskowała również do Pani Dyrektor OPS o informacje na temat „Karty Dużej Rodziny”.  
 
Radny Przemysław  Kotewicz w imieniu mieszkańca Pana Gołaszewskiego zgłosił, że przepust pod 
drogą na zakręcie w Radomnie zamula się i jest problem z odprowadzaniem wody ze skarp, ale 
również z jego posesji. Zainteresowany jest chętny uczestniczenia nawet w kosztach. Chodzi o to, 
aby zastosować takie rozwiązania, aby po każdej ulewie nie trzeba było odmulać przepustu. Jest 
gotowy nawet przekazać niezbędną część swojej posesji, aby sprofilować zakręt. Tam jest 
niebezpiecznie z tymi barierami. To jest odcinek przepustu przy jeziorze, za pocztą zjeżdżając w dół. 
Poza tym w imieniu Pani Hulewicz zgłosił, że przed kilkoma laty jej mąż wyraził zgodę na korzystanie 
z przejazdu przez ich pole strażaków dla pobierania wody z jeziora. Nie jest zorientowana, czy jest to 
formalnie załatwione. Obecnie na brzegu jeziora płyty zapadają się i chciałaby wiedzieć czy to jest w 
jej władaniu czy Gminy.   
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Skarbnik poinformowała, że zmiany prognozy wynikają ze zmian w budżecie Gminy. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVIII/321/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r.  
Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy: 
Załącznik nr 1 – dochody budżetowe: 
- w rozdziale 1010 zwiększenie o kwotę darowizny w wysokości  13800 zł, 
- w § 6207  w wyniku oszczędności poprzetargowych na budowę kanalizacji w Pacółtowie zmniejszyła 
się kwota dofinansowania ze środków unijnych o 463 105,66 zł. 
- w rozdziale 70005 w § 0770 zmniejszenie o 200 000 zł, co wynika z urealnienia planowanej kwoty 
ze sprzedaży mienia komunalnego. Plan wynosił 300 000 zł. 
- w § 628 zmniejszenie o 35 000 zł. Kwota dotyczyła termomodernizacji budynku szkoły w Tylicach. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji i Gmina nie otrzyma dofinansowania.  
- w rozdziale 71035 zwiększenie o kwotę dotacji od Wojewody w wysokości 1 000 zł na utrzymanie 
grobów wojennych, 
-  w rozdziale 8001 – szkoły podstawowe: na wniosek SP w Radomnie zwiększenie dochodów 
ogółem o 11 780 zł dotyczy refundacji związanej z zatrudnieniem pracowników w ramach prac 
interwencyjnych oraz zwiększenie o 6 300 zł dochodów z wynajmu. 
- w rozdziale 90004 – zwiększenie o kwotę promesy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska na zadanie „Akcja edukacyjna – więcej zieleni w naszej Gminie” na kwotę 5 000 zł. 
 - w rozdziale 90095 – zmiana paragrafu na majątkowy dotyczy budowy ścieżki edukacyjnej w 
Jamielniku. Jest to kwota 10 000 zł. 
- w rozdziale 92109  - świetlice, w § 097 zwiększenie o 7 000 zł dochody z tytułu wynajmu świetlic.  
Pozostałe kwoty dotyczą zmiany paragrafu dla kwot przeznaczonych na realizację projektu „Okno na 
świat”. 
Załącznik nr 2:  wydatki inwestycyjne zostaną omówione przy załączniku nr 3. 
- w § 6057 i 6059 zmniejszenie  dot. oszczędności poprzetargowych na budowę kanalizacji w 
Pacółtowie, 
- w rozdz.616 zwiększenie na remonty o 9 956,71 zł  
- w gospodarce gruntami i nieruchomościami zmniejszenie o 18 812,50 zł, 
- utrzymanie cmentarzy zwiększenie o 1 000 zł w zgodnie z dotacją,   
- w rozdziale 75023 zmiana paragrafu z remontu okablowania w Urzędzie Gminy na modernizację 
sieci teletechnicznej, 
- w rozdz. 75095 zmiana przedsięwzięć realizowanych w ramach funduszu sołeckiego w sołectwie 
Skarlin.  
- w rodz. 75113 – wybory do Parlamentu Europejskiego przesunięcie środków na zakup materiałów   
- ochotnicze straże pożarne – dotacja w kwocie 6 000 zł na zakup sprzętu ratowniczego dla OSP w 
Bratianie. 
- straż gminna – w związku za zatrudnieniem pracownika interwencyjnego zwiększenie kwot na 
wynagrodzenia i pochodne. 
- w rozdziale 80101 – szkoły podstawowe: zmniejszenia wydatków w związku z likwidacją Szkoły 
Podstawowej w Tylicach. Środki te zostaną zabezpieczone na dotację dla niepublicznej jednostki 
systemu oświaty. 
- pomoc społeczna – przesunięcia na zabezpieczenie realizacji zadań własnych i zleconych, na 
wniosek Dyrektora OPS. 
- rozdział 85305 zdejmuje się z budżetu dotację dla żłobka, która nie została wykorzystana. 
- w rodz. 90095 zmiana paragrafu z bieżących wydatków na majątkowe -  dotyczy budowy wiaty i 
ścieżki edukacyjnej w Jamielniku, 
- w rodz. 92109 zmniejszenie wydatków majątkowych o 15 679 zł w związku z nieuzyskaniem 
dofinansowania na zadania „Remont i modernizacja łazienek w świetlicy wiejskiej w Gwiździnach oraz 
doposażenie świetlicy w projektor”. 
W załączniku nr 3 uwzględniono: 
- poz. Nr 4 zwiększenie o 6000 zł na budowę sieci wodociągowej w Bratianie, 
- poz. Nr 7 zwiększenie o 10 800 zł na budowę sieci wodociągowej w Pacółtowie,  
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- poz. Nr 8 zmniejszenie kwot po przetargu – dotyczy budowy sieci kanalizacyjnej w Pacółtowie,  
- poz. Nr 11 wprowadzono nowe zadanie – budowa sieci wodociągowej w Mszanowie – 8 000 zł,  
- poz. Nr 12 – budowa sieci wodociągowej w Bratianie 12 500 zł najprawdopodobniej będzie to ul. 
Górna,  
- poz. Nr 13 – budowa drogi Bratian – Kaczek dodatkowo zabezpiecza się 15 000 zł na wypłatę 
odszkodowań za grunty, 
- poz. Nr 18 – budowa placu manewrowego w Radomnie zmniejszenie o 25 700 zł, 
- poz. 28  nowe zadanie inwestycyjne – utwardzenie części działki – skwer  przy Urzędzie Gminy w 
Mszanowie - 10 000 zł, 
- poz. 30 nowe zadanie – zakup wiat przystankowych dla Jamielnika, Radomna i Gwiździn  - 17 000 
zł, 
- poz. 32 - termomodernizacja budynku użyteczności publicznej dotyczy SP Tylice – w związku z 
brakiem dofinansowania, zadanie będzie realizowane z własnych środków – 35 000 zł, 
- poz. 34 przeniesienie środków z remontów na modernizację – sieć teletechniczna w UG, 
- poz. 37 – zakup kosiarki – zadanie sołectwa Skarlin – 5 000 zł, 
- poz. 41 – budowa boiska sportowego w Radomnie zwiększenie o 27 500 zł w związku z rezygnacją 
z budowy placu manewrowego, 
W załączniku nr 4 uwzględniono zmianę wydatków na budowę sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 
budową odcinka sieci wodociągowej w Pacółtowie. 
W załączniku nr 5 uwzględniono zmiany w dotacjach na realizacje zadań z zakresu administracji 
rządowej.  
W załączniku nr 6 uwzględniono dotację na przebudowę drogi gminnej Tylice – PGR. 
W załączniku nr 7 wykreślono dotację dla żłobka, a dopisano dotację dla OSP Bratian oraz dotacje 
dla niepublicznej szkoły podstawowej. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVIII/332/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół  prowadzonych na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji. 
 
Kierownik Referatu Oświaty Anna Lenckowska odczytała projekt uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVIII/333/2014 w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dl a niepublicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz szkół  prowadzonych na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowo ści wykorzystania dotacji. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Od 
bierności do aktywności”. 
 
Dyrektor OPS poinformowała, że konieczność zmiany uchwały wynika ze zwiększeniem o 8000 zł 
dofinansowania w ramach projektu z przeznaczeniem na przedłużenie o 1 miesiąc z 3 do 4 miesięcy 
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staży zawodowych dla 10 osób.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVIII/334/2014 w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemoweg o „Od bierno ści do aktywno ści”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Województwem Warmińsko - Mazurskim zadania 
pod nazwą  „Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 538 w miejscowości Tylice”. 
 
Sekretarz poinformowała, że Gmina zamierza zawrzeć umowę z Województwem Warmińsko-
Mazurskim w celu realizacji wspólnej inwestycji – remont chodnika w Tylicach. Zarząd Dróg 
Wojewódzkich zobowiązał się dostarczyć materiały w postaci kostki brukowej, obrzeży i krawężników, 
natomiast Gmina cement, piasek oraz robociznę. Szacowany koszt przedsięwzięcia wynosi 125 000 
zł. Gmina dopłaca 80 000 zł, natomiast Zarząd Województwa 45 000 zł. Kwota nie zmieni się, może 
jedynie dojść do skrócenia remontowanego odcinka.  
 
Przewodniczący stwierdził, że jeżeli nie przyjmiemy warunków Województwa, to chodnika nie będzie.  
 
Wójt poinformował, że w pierwszej wersji Zarząd Województwa przeznaczył 20 000 zł, oznaczałoby to 
wyremontowanie niewielkiego odcinka. Ostatecznie zwiększono do 45 000 zł, to jest 1/3 kosztów 
remontu. Te środki wystarczą na około 800 mb. Planujemy dalszą część w przyszłym roku.  
 
Przewodniczący Rady zapytał w jakim stanie jest ten chodnik.  
 
Wójt odpowiedział, że chodnik jest w złym stanie. Jest to już chyba jedyna miejscowość, gdzie są te 
stare płyty chodnikowe.  
 
Radny Józef Szczepański poinformował, że płyty są popękane.    
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy przewiduje się remont tej drogi. 
 
Wójt odpowiedział, że przewiduje się, ale nie ma sprecyzowanego terminu i nie wiadomo, czy remont 
obejmie również chodniki. 
 
Radny Stefan Ławicki uważa, że koszty powinny być podzielone po połowie. 
 
Wójt  odpowiedział, że nie ma presji ze strony Województwa, aby remontować. Być może w 
przyszłym roku dofinansowanie będzie wyższe.  
 
Na prośbę radnego Kotewicza, Pani Sekretarz poinformowała jakie ilości materiałów zamierza  
zakupić Zarząd Dróg Wojewódzkich za deklarowaną kwotę. W projekcie umowy zapisane jest, że 
skala inwestycji może ulec zmniejszeniu. 
 
Radny Józef Szczepański uważa, że nie można rezygnować z propozycji Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Jeżeli nie wykonamy chodnika, to na pewno nie poprawią stanu nawierzchni, a tak 
będzie argument. Asfalt jest nowy od strony Gminy Grodziczno do granicy naszej Gminy.  
 
Wójt - jest to droga wojewódzka i zawsze było to zadanie Województwa. Stwierdził, że zabiegał 
osobiście w Zarządzie Dróg Wojewódzkich o remont tego chodnika. Wysyłane były również pisma. 
Ostatecznie otrzymaliśmy zgodę i propozycję finansową.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że obawia się chodnik w Bratianie, którego do tej pory nie ma i na 
razie nie będzie. Gmina wykonała projekt techniczny i zadanie ustawiono w kolejkę, a potem może 
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okazać się, że będziemy musieli go zrealizować.  
 
Wójt odpowiedział, że za chodnik w Bratianie odpowiada inna instytucja i w Tylicach również.  Każda 
z nich ma swoją politykę inwestycyjną. Samorządy od lat wymagają, aby chodniki będące w gestii 
Dyrekcji Dróg Krajowych były przez nich modernizowane.  
 
Radny Wiesław Mika zapytał, czy do modernizacji chodnika przy drodze powiatowej w Lekartach 
Gmina dopłacała. 
 
Wójt odpowiedział, że  dopłacała na poziomie 50%.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVIII/335/2014 w sprawie 
wspólnej realizacji z Województwem Warmi ńsko - Mazurskim zadania pod nazw ą  „Remont 
chodnika w ci ągu drogi wojewódzkiej nr 538 w miejscowo ści Tylice”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 12 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w dniu 28 maja 2014r.: 
W związku z wnioskiem Pani Radnej Haliny Sieńskiej, Komendant Straży Gminnej dokonał kontroli 
miejsc nielegalnego kąpieliska na zakolu rzeki Drwęcy. Ujawniono siedmioosobową grupę młodzieży 
z Nowego Miasta Lubawskiego, którą wylegitymowano i pouczono o zagrożeniach i 
odpowiedzialności karnej w związku nielegalnym zażywaniem kąpieli.  
Ponadto w wyniku interwencji uporządkowano miejsca grupowania się młodzieży: usunięto konar 
drzewa, na którym zawieszona była linka umożliwiająca skoki do rzeki, zabrano worki z piaskiem 
służące młodzieży do wykonywania skoków. W czasie interwencji podjęto także skuteczne działania 
prewencyjne w stosunku do pięcioosobowej grupy dziewczyn z Nowego Miasta Lubawskiego, która 
także zamierzała zażywać kąpieli w nielegalnym miejscu. 
Pani Sołtys Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o zamontowanie huśtawki na placu zabaw. 
Wniosek został zrealizowany. 
 
Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
 - Przewodniczącemu Rady Gminy w sprawie spotkań z udziałem miejscowych radnych i sołtysa z 
projektantem na etapie opracowania dokumentacji technicznej Wójt odpowiedział, że będzie starał się 
wniosek uwzględniać. Uważa, że jest to dobra praktyka. 
 - Pani radnej Grzywacz o zwiększenie środków na remont biblioteki w Jamielniku Wójt 
odpowiedział, że należałoby zdecydować o kierunku remontu, nie byłoby zasadne dzisiaj zwiększanie 
zakresu remontu doraźnego, a w przyszłym roku złożenie wniosku i przeprowadzenie remontu 
generalnego z dofinansowaniem zewnętrznym. Obecnie trwa malowanie głównej sali, którą 
odwiedzają czytelnicy. Tam jest konieczny pilny remont. Wspólnie zdecydujemy jaki kierunek przyjąć. 
 - W sprawie odmalowania miejsc parkingowych na parkingu przy Urzędzie Gminy Wójt 
odpowiedział, że po Sesji sprawdzi, czy jest konieczność odnowienia. Przekaże Komendantowi 
Straży, aby zwrócił uwagę na sposób parkowania pojazdów. 
Pan Paweł Oelberg wyjaśnił, że na parkingu czerwonym polbrukiem są oznaczone miejsca 
parkingowe, ale kierowcy nie dostosowują się do wyznaczonych miejsc.  
 - Radnemu Stefanowi Ławickiego w sprawie naprawy ul. Polnej w Bratianie Pan Paweł Oelberg 
odpowiedział, że przed 2 tygodniami ta ulica była równana równiarką samojezdną.  
 
Radny Ławicki odpowiedział, że w tej sytuacji chyba roboty nie zostały właściwie wykonane. Zostało 
zapłacone, a po 2 dniach droga jest w takim samym stanie jak przed równaniem. To nie robić wcale, 
bo nie ma sensu. Nie ma śladu, aby coś było robione, jedynie po prawej stronie, gdzie nikt nie jeździ. 
 
Pan Oelberg odpowiedział, że przejechane było dwukrotnie w jedną i drugą stronę.  
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Radny Ławicki stwierdził, że w tej sytuacji lepiej nawieźć żwiru, tak jak kiedyś. 
 
Pan Oelberg odpowiedział, że nie było tak dużego ruchu, to dlatego  zdawało  egzamin. 
 
Przewodniczący uważa, że  należałoby zastanowić się nad inną metodą naprawy dróg gruntowych. 
Nie tylko w naszej Gminie tak wyglądają, że jest tak zwana tarka.  
 
Wójt odpowiedział, że po równiarce samojezdnej nie powinno być takiego efektu. Osobiście sprawdził 
stan tej drogi i rzeczywiście jest krótki odcinek w stronę asfaltu, na którym utworzyła się tarka, ale nie 
jest tak źle. Był to stan sprzed równania. Drogi gruntowe nigdy nie będą równe.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że najważniejszą sprawą na drodze jest odwodnienie, w 
przeciwnym wypadku nie będzie dobrej drogi, a znaczna większość dróg to są dosłownie rowy, które 
zbierają wodę z pól i posesji. Po drogach są odprowadzane wody opadowe. 
 
Wójt odpowiedział, że odwodnienie jest wykonywane. Ulica Polna, o której mówimy jest dość dobrze 
utwardzona i może być problem z właściwym wyrównaniem. Pan Wójt dokona ponownego przeglądu 
tej drogi. 
 
 - W sprawie ustawienia lustra przy wyjeździe z ul. Zatorze, szczególnie w kierunku Lubawy, Pan 
Wójt odpowiedział, że wniosek przekaże według kompetencji do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. 
 
 - Pani radnej Mirosławie Granicy w sprawie uregulowania czasu świecenia oświetlenia ulicznego 
Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie zlecony do realizacji. 
 
 - W sprawie konkursu na podinspektora ds. rozwoju lokalnego Wójt odpowiedział, że mając na 
uwadze, że okres finansowania unijnego 2014-2020, jest ostatnim okresem, trzeba tę możliwość 
maksymalnie wykorzystać. Dlatego jest potrzeba utworzenia zespołu przynajmniej dwu osobowego. 
Dotychczas na tym odcinku pracowała 1 osoba, ale skala pracy jest ogromna stąd konieczność 
pomocy. Przez ostatnie 3 lata zrealizowano bardzo wiele projektów unijnych. Z końcem czerwca w 
tym referacie kończy pracę pracownik, który zajmował się tylko promocją Gminy. Był zatrudniony w 
ramach prac interwencyjnych. Konkurs został rozstrzygnięty. 
Radna Barbara Grzywacz zapytała, czy wybrana osoba posiada doświadczenie w pracy w 
samorządzie lub pisaniu projektów. 
Wójt odpowiedział, że spośród prawie 20 ofert, nie było osoby, która posiadałaby doświadczenie w 
tym zakresie. Nasze wymagania były bardzo wysokie, rekrutacja była bardzo rzetelna. Jesteśmy 
pewni, że wybór był słuszny. 
  
 - Pani radnej Mirosławie Granicy w sprawie rozmów ze współwłaścicielem Kliniki Medicus w 
Mszanowie Wójt wyjaśnił, że Gmina posiada nieruchomość, która przylega do terenu Kliniki. 
Rozmowy dotyczyły czy nie byłby zainteresowany nabyciem tej działki. Niestety właściciel nie jest 
zainteresowany nabyciem.  
  
 - Pani radnej Bożenie Hoppe w sprawie wykoszenia poboczy drogi na cmentarz Wójt 
odpowiedział, że zadanie zostało już zlecone do realizacji.  
 
 - Informację na temat „Karty Dużej Rodziny” przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
Anna Pijaczyńska. Karta dotyczy rodzin, które wychowują przynajmniej 3 dzieci. Jej otrzymanie nie 
zależy od dochodu na członka rodziny. Rodzice z tej karty korzystają dożywotnio, natomiast dzieci do 
18 roku życia lub do 25 roku jeżeli się uczą lub studiują. Wnioski o wydanie Karty można składać w 
Urzędzie Gminy – na stanowisku ds. obywatelskich. 
  
 - Radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie wniosku Pana Gołaszewskiego Wójt 
odpowiedział, że sprawa zostanie rozpatrzona.  
Pan Paweł Oelberg wyjaśnił, że zainteresowany w pierwszej kolejności powinien uporządkować na 
swojej działce. Ten Pan wybudował dom, miał pozwolenie na skorzystanie ze zjazdu i zrobienia 
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przepustu, o który miał dbać, a prace wykonuje Gmina. Zresztą sam tego nie zrobiłby. W cokołach są 
otwory i nimi spływa woda. Dopiero jak Pan Gołaszewski załatwi problem na swojej działce, później 
Gmina może zająć się przepustem.  
Radny Kotewicz poinformował, że on zamierza utwardzić podwórko, co spotęguje problem. Problem 
nie istnieje od dziś. Zainteresowany jest gotowy ponieść jakieś koszty w odpowiednią infrastrukturę.  
Pan Oelberg odpowiedział, że przepust nigdy nie tak był zapchany, jak w bieżącym roku. Pracownicy 
mieli ogromny problem.  
Wójt odpowiedział, że sprawę będziemy wyjaśniać. Na pewno ze strony Gminy będziemy starali się 
problem rozwiązać. O sposobie poinformujemy. Wody opadowe należy zagospodarować we własnym 
zakresie. 
  
- Na wniosek w sprawie wyjaśnienia kwestii korzystania z drogi dojazdowej do jeziora Wójt 
odpowiedział, że po rozpatrzeniu wniosku będą podejmowane odpowiednie decyzje.  
 
Sekretarz zapytała, w  których miejscowościach oświetlenie jest włączone dłużej, aniżeli do 23:00, 
poza Pacółtowem, Mszanowem i Bratianem. 
 
Radny Stefan Ławicki zapytał, gdzie na terenie Gminy jest legalne kąpielisko. 
 
Wójt odpowiedział, że nie ma. 
 
Radny Ławicki – mieszkamy w rejonie jezior, a nie mamy kąpieliska. Gdzie mieszkańcy mogą 
korzystać. 
 
Sekretarz odpowiedziała, że urządzenie kąpieliska wymaga spełnienia wielu warunków, które są 
określone w przepisach prawa, muszą być zatrudnieni ratownicy i dysponować sprzętem 
ratowniczym. Jeżeli wolą Rady będzie utworzenie, ale jest to bardzo kosztowne. 
 
  
Ad 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zamknął 
obrady XLVIII Sesji Rady Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 

Sekretarz obrad                                                                        Przewodniczący Rady Gminy  

Halina Sieńska                                                                          Roman Biegajski 


